EXECUTIVE BIO

Dr. Kai-Fu Lee Chairman and CEO, Sinovation Ventures President, Sinovation Ventures Artificial Intelligence Institute

Dr. Kai-Fu Lee is the Chairman and CEO of Sinovation Ventures (www.sinovationventures.com/) and President of Sinovation Venture's Artificial Intelligence Institute. Sinovation Ventures, managing US\$2 billion dual currency investment funds, is a leading venture capital firm focusing on developing the next generation of Chinese high-tech companies. Prior to founding Sinovation in 2009, Dr. Lee was the President of Google China, and senior executives at Microsoft, SGI, and Apple. Dr. Lee received his Bachelor degree from Computer Science from Columbia University, Ph.D. from Carnegie Mellon University, as well as Honorary Doctorate Degrees from both Carnegie Mellon and the City University of Hong Kong. He is the Co-Chair of Artificial Intelligence Council for World Economic Forum Center for the Fourth Industrial Revolution, Fellow of the Institute of Electrical and Electronics Engineers (IEEE), Times 100 in 2013, WIRED 25 Icons, Asian Business Leader 2018 by Asia House, and followed by over 50 million audience on social media.

李开复博士 创新工场董事长兼首席执行官 创新工场人工智能工程院院长

李开复博士于 2009 年创立创新工场,担任董事长兼首席执行官,专注于科技创新型的投资理念与最前沿的技术趋势。十年来创新工场已经投资逾 350 个创业项目,管理总额约 150 亿人民币的双币基金。2016 年秋季创办创新工场人工智能工程院 致力于利用最前沿的 AI 技术为企业提供人工智能产品与解决方案。

在此之前,李开复博士曾是谷歌中国全球副总裁兼大中华区总裁,担任微软全球副总裁期间开创了微软亚洲研究院,并曾服务于苹果 SGI 等知名科技企业。

李开复在美国哥伦比亚大学取得计算机科学学士学位,以最高荣誉毕业于卡耐基梅隆大学获得博士学位。同时,李开复获得香港城市大学、卡耐基梅隆大学荣誉博士学位。李开复获选为美国电机电子工程师学会(IEEE)的院士,并被《时代》杂志评选为 2013 影响全球 100 位年度人物之一,《Wired 连线》本世纪推动科技全球 25 位标杆人物,2018 亚洲商界领袖奖等殊荣,并出任世界经济论坛第四次工业革命中心的 AI 委员会联席主席。李开复博士发明过十项美国专利,发表逾百篇专业期刊或会议论文,并出版过八本中文畅销书。